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Питања постављена Савјету министара БиХ, Влади Федерације БиХ и Влади Републике 

Српске: 

„Посланичко питање односи се на процес наплате потраживања ирачког дуга за 

пројекат Хадихта у чијој реализацији је била ангажована сарајевска Хидроградња. 

Потраживања су од Ирака одобрена и наплаћена од тада већ уговореног 

администрирања наплате посредством ЈУБМЕС-а из Београда и на чијем рачуну се већ 

налазе обвезнице у вриједности од 26,7 милиона долара. Због потпуне искључености 

или незаинтересованости државних институција у процесу реализације ових 

потраживања, ентитетске владе су, како су извијестили медији недавно, постигле 

споразум о расподјели средстава између Хидроградње и Инвестиционо развојне банке 

РС-а која управља имовином Хидроградње Источно Сарајево, основане 1992. године 

(дакле након што је посао на наведеном пројекту окончан). 

У том контексту постављам сљедећа питања: 

1. Који је правни основ да Савјет министара БиХ, посебно Министарство спољне 

трговине и економских односа и Министарство финансија и трезора, не 

учествују у процесу наплате ових потраживања? 

2. Како су и по којем основу ентитетске владе договориле структуру расподјеле 

средстава у вриједности од 26,7 милиона долара? 

3. Да ли је овај споразум реализован и ако није - зашто није? 

4. Каква је судбина раније постигнутог договора о споразумном рјешавању питања 

наплате ових потраживања? 

5. Да ли је тачно да, осим ова два поменута модалитета наплате потраживања, 

постоји и аранжман са посредничком фирмом из Београда којој су дата 

овлашћења да потпише налоге за плаћање и ако је то тачно, која је цијена тог 

ангажмана? Каква је судбина тог договора у контексту споразума двије 

ентитетске владе и какве и колике обавезе постоје према посредничкој фирми? 

6. Шпекулира се и о обавезама које из реализације овог пројекта произлазе и по 

једну фирму из Републике Хрватске. Ко ће, на који начин и из којих средстава 

измирити ова дуговања?  

7. Колико ће евентуално даље пролонгирање наплате ових потраживања створити 

додатних обавеза и може ли се десити да сарајевска Хидроградња постане 

обвезник по ирачком дугу?  

8. Ко је одговоран за огромне губитке који су настали пролонгирањем ове наплате 

и да ли ће због тога неко сносити посљедице и какве?'' 

 
 


